
PROTOKÓ  NR VI/07
z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowa Wie  L borska

z dnia 28 lutego 2007 roku

W dniu 28 lutego 2007 roku w sesji uczestniczy o 15 radnych.
Lista obecno ci radnych stanowi za cznik nr 1 do niniejszego protoko u.

Lista obecno ci so tysów oraz osób uczestnicz cych w sesji stanowi za cznik nr 2 i
3 do niniejszego protoko u.

Przewodnicz cy Rady Gminy – Zdzis aw Korda  o godz. 13-tej otworzy  sesj
i po powitaniu radnych oraz go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci aktualnie
w obradach uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego sk adu rady
wynosz cego 15 radnych stanowi quorum pozwalaj ce na podejmowanie
prawomocnych uchwa .
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocno ci obrad przyst piono do przyj cia
protoko u z poprzedniej sesji Rady Gminy, która odby a si   16 lutego 2006 roku.
Protokó  zosta  przyj ty przez radnych jednog nie.

Nast pnie Przewodnicz cy Rady Gminy – Zdzis aw Korda przedstawi  porz dek VI
sesji Rady Gminy:

1. Rozpatrzenie wniosku w sprawie utworzenia Gimnazjum w Garczegorzu.
2. Podj cie uchwa y w sprawie uchylenia Uchwa y Nr VII/36/90 Rady Gminy w

Nowej Wsi L borskiej z dnia 28 wrze nia 1990 roku w sprawie powo ania
Kierownika Urz du Stanu Cywilnego.

3. Podj cie uchwa y w sprawie powo ania Kierownika Urz du Stanu Cywilnego.
4. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany uchwa y nr VI/44/2003 Rady Gminy Nowa

Wie  L borska z dnia 29 kwietnia 2003 roku w sprawie przeprowadzenia
konsultacji.

5. Wnioski i zapytania.
6. Sprawy bie ce.
7. Zako czenie obrad.

Rada Gminy porz dek obrad przyj a jednog nie, po czym przyst piono do jego
realizacji.

Ad. 1

Przewodnicz cy rady gminy – Zdzis aw Korda poinformowa , i  Dyrekcja Zespo u
Szkó  w Garczegorzu z a wniosek w sprawie utworzenia Gimnazjum przy
Zespole Szkó .. Wniosek wp yn  do Wójta, z powiadomieniem Rady Gminy.



Stosowna komisja rady gminy wniosek ten otrzyma a i odby a posiedzenie w tej
sprawie. Radni byli w szkole w Garczegorzu i ebieniu.
Nast pnie przewodnicz cy rady poprosi  o zabranie g osu wnioskodawc
powy szego wniosku – Dyrektora Zespo u Szkó  w Garczegorzu – Ew  G barowsk .
Dyrektor podzi kowa a, e mo e zabra  g os jako jedna z wnioskodawców, poniewa
jest to równie  wniosek rady pedagogicznej i rady rodziców tej szko y.
Powiedzia a, e radni byli w dniu 23 lutego br. w szkole w Garczegorzu i ebieniu.
Poniewa  by a tam wi kszo  radnych, nie b dzie powtarza a spraw które by y
omówione na tych spotkaniach. Nast pnie w Urz dzie Gminy odby o si  spotkanie
na którym radni otrzymali dodatkowe materia y dotycz ce spraw finansowych.
Równie  takie materia y otrzyma a Dyrektorka, i po analizie tym materia ów wraz z
ksi gow  zatrudnion  w szkole przekaza y swoje w tpliwo ci co do niektórych
wylicze  pani Sekretarz, pani Skarbnik i pani Katarzynie Tabaka – prac. ds. o wiaty.
Dzisiaj pani Dyrektor otrzyma a dokument w którym  kwota ta zosta a zweryfikowana.
Porównuj c te dwa dokumenty, gdzie w pierwszym dokumencie by a kwota 355.000

 na trzy lata i w dzisiejszym dokumencie który radni maj  przed sob  pisze,  e
czne zwi kszenie   kosztów w latach 2007-2011 wyniesie 242.000 z  na cztery lata,

kwota w przeliczeniu na jeden rok znacznie si  zmniejszy a.
Na zwi kszenie dojazdów na te trzy lata nale y przeznaczy  kwot  90.000 z . Je eli
chodzi o obwody szkolne, liczba urodze  w poszczególnych latach w ca ej gminie
zmniejsza si . Od roku 2004 do roku 2006 kszta tuje si  to nast puj co : najwi cej
urodze  jest w obr bie szko y Nowa Wie  L borska – 411 urodze , drugim obwodem
szkolnym gdzie jest najwi cej urodze , jest obwód szkolny Garczegorze – 404
urodzenia, trzecim obwodem szkolnym o najwi kszej liczbie urodze  s  Redkowice –
283 urodzenia, nast pnie Le nice – 206, ebie  – 200, Taw cino – 172.
Pani Dyrektor podkre li a, e nie ma adnych innych przes anek,  je eli chodzi o
utworzenie gimnazjum w Garczegorzu. Nie mówi a nigdy adnego z ego s owa na
gimnazjum w ebieniu. Uwa a, e jest to bardzo dobre gimnazjum. Jednak e za
utworzeniem gimnazjum przemawiaj  nast puj ce fakty : do 1999 roku w
Garczegorzu funkcjonowa a 8-klasowa szko a podstawowa z 13 oddzia ami, do której
ucz szcza o oko o 280 uczniów. W zwi zku z tym, e od kilku lat zauwa a si
znaczny spadek urodze , równie  w szkole w Garczegorzu liczba oddzia ów ulegnie
radykalnemu zmniejszeniu. Skoro wcze niej jak istnia a szko a 8-klasowa i przez 20
lat w tych samych pomieszczeniach uczy y si  dzieci i uczy y si  dobrze dzi ki dobrej
kadrze nauczycielskiej, która uczy a wcze niej w tej szkole i w dniu dzisiejszym,

odzie  ta  dostawa a si  do szkó  licealnych, rozwiewa to wszelkie w tpliwo ci, e
poziom nauczania si  obni y. Pani Dyrektor wie, jak  prowadzi szko , jak  ma
kadr . Dysponuj  bardzo dobr  baz  lokalow . Szko a posiada : sal  gimnastyczn ,
sal  komputerow , gabinet j zykowy, bibliotek , wietlic . Szko a jest dobrze
wyposa ona w rodki dydaktyczne.
Pani Dyrektor zapewni a, e je eli radni przychyl  si  do wniosku, to gwarantuje e
nie wyst pi o dodatkowe rodki na wyposa enie.
Mo e kto  zapyta , dlaczego nie wyst pili z takim wnioskiem wcze nie, poniewa  nie
by o na to warunków lokalowych. Dlatego te  utworzono gimnazjum w Nowej Wsi

borskiej i ebieniu. W tej chwili maj  warunki lokalowe. I zarówno dyrekcja szko y,
rada rodziców i rada pedagogiczna uwa aj , e to dziecko które ko czy w
Graczegorzu szko  podstawow , b dzie dla niego miejsce w tym samym budynku,
eby mog o kontynuowa  nauk  w gimnazjum w Garczegorzu. Dzieci te b  bli ej

domu, a szczególnie chodzi tu o dzieci z takich miejscowo ci jak : Pogorszewo,
Obliwice, Janis awiec, Wilkowo. Nie widzi powodu, aby dzieci z tych miejscowo ci,



czy dzieci które mieszkaj  dalej musia y doje  do ebienia, aby kontynuowa
nauk  gdy  na miejscu jest bardzo dobra kadra i bardzo dobre warunki lokalowe.
Je eli chodzi o kwestie finansowe, wed ug dzisiejszych wylicze  koszty zwi zane z
utworzeniem gimnazjum wzros yby  o oko o 60.000 z  rocznie. Nie jest to ma a kwota,
jednak czy wszystko nale y i warto przelicza  na pieni dze. Czy  nie liczy si  zdanie
rodziców. Pani Dyrektor poinformowa a, e na spotkaniu z rodzicami w sprawie
utworzenia gimnazjum odby o si  tajne g osowanie. Ka dy móg  si  wypowiedzie  w
tej sprawie. Na 102 rodziców z ró nych miejscowo ci, 95 rodziców by o za
utworzeniem gimnazjum.
Ponadto pani Dyrektor poinformowa a, e z wylicze  poczynionych przez ksi gow
zatrudnion  w szkole wynika, e subwencja o wiatowa która przyjdzie za dzieckiem

dzie wystarczaj ca. Ale najwa niejsz  rzecz, która dyrektorka zostawia pod
rozwag  rady jest dobro dziecka.

Nast pnie g os zabra  Dyrektor Zespo u Szkó  w ebieniu – Krzysztof Wojtysiak.
Powiedzia , e bardzo si  cieszy, i  pani Dyrektor na samym pocz tku wspomnia a,
eby nie by o takiej my li, e miedzy jedn , a drug  szko  s  jakie  antagonizmy.

Od o miu lat, od kiedy istnieje gimnazjum w ebieniu zawsze by y bardzo dobre
relacje miedzy Taw cinem, Garczegorzem , a ebieniem, bo to by o gimnazjum dla
wszystkich dzieci. Dla dzieci z 15 miejscowo ci z gminy Nowa Wie  L borska, a
ponadto dzieci z gminy Wicko. Z gminy Wicko do gimnazjum w ebieniu ucz szcza
25 uczniów. Nale y doda , e za tymi dzie mi idzie subwencja o wiatowa.
Dlaczego zapisuj  dzieci do gimnazjum w ebieniu, poniewa  ich zdaniem w tej
szkole jest bezpiecznie.
Dobro dziecka o którym na zako czenie swojej wypowiedzi mówi a pani Dyrektor nie
zosta o za amane w szkole w ebieniu. Wr cz przeciwnie, wszystkie wyniki,
wszystkie ankiety, wszystkie dane statystyczne mówi  o tym, e wyniki z roku na rok

 coraz lepsze. Mo na popatrze  na wyniki egzaminu gimnazjalnego, co roku wyniki
 lepsze. Do szkó rednich ko cz cych si  matur  dosta o si  70-75 % uczniów.

Dyrektor nie ma wp ywu na obwód szko y. Kiedy  rzeczywi cie szko a w
Garczegorzu by a najwi ksza, ale zawsze w szkole tej dzieci uczy y si  na dwie
zmiany. Kiedy powsta o gimnazjum w ebieniu postawiono jeden warunek, dzieci
maj  uczy  si  na jedn  zmian . I rzeczywi cie do dzi  dzieci ucz  si  tylko na jedn
zmian .
Co roku lub co dwa lata przeprowadzane s  ankiety na temat zadowolenia i poczucia
bezpiecze stwa w tej szkole. Powy ej 80 % odpowiedzia o, e czuj  si  bezpieczni.
Czyli to dobro dziecka, po raz kolejny powiedzia  dyrektor, nie zosta o zachwiane.
Szko a te  nie zagubi a idei konkursów przedmiotowych, a wi c zaj  pozalekcyjnych
i zainteresowa  dzieci. Ka dy nauczyciel przygotowuje dzieci do konkursów
przedmiotowych. Jako ma a szkó ka, w ci gu tych kilku lat osi gn li znacz ce
sukcesy w konkursach przedmiotowych na szczeblu wojewódzkim i krajowym.
Osi gaj  sukcesy w konkursie ruchu drogowego, w konkursie po arniczym i
zawodach sportowych. Wprowadzono w tym roku drugi j zyk, dzieci oprócz j zyka
niemieckiego ucz  si  równie  j zyka angielskiego. Dyrektor doda  równie , e
zaj cia pozalekcyjne nauczyciele prowadz  spo ecznie.
Dyrekcja szuka równie  dodatkowych pieni dzy, pisz  programy.
Wed ug Dyrektora – Krzysztofa Wojtysiaka za pozostawieniem gimnazjum w

ebieniu przemawia :
- przede wszystkim baza lokalowa, szko a podstawowa jest oddzielona od
gimnazjum,



- biblioteka posiada du y ksi gozbiór,
- pracownia informatyczna na 22 stanowiska,
- dwa j zyki obce
- boisko, stadion sportowy, bie nia
Je eli chodzi o sprawy finansowe Dyrektor nie mo e w to ingerowa , jest to decyzja
rady gminy. Ale, gdyby te pieni dze podzieli  pomi dzy szko  w Garczegorzu i
szko  w ebieniu, mo na by te pieni dze wykorzysta  na dodatkowe zaj cia
pozalekcyjne, na wymian  okien itp.

Nast pnie przewodnicz cy rady poprosi  o zabranie g osu przyby ych na sesj  go ci.

Jako pierwsza g os zabra a pani Wioletta Syldatk. Powiedzia a, e Dyrektor zachwala
szko  w ebieniu, ale rodzice nie chc  aby dzieci ucz szcza y do szko y w ebieniu.
Uwa aj , e szko a w  Garczegorzu jest idealna, nadaje si  do tego, aby utworzy
tam gimnazjum. Wszyscy rodzice z okolicznych wsi chc eby gimnazjum utworzono
w Garczegorzu.

Pan Andrzej Syldatk powiedzia , e Dyrektor chwali si  na temat osi gni  swojego
gimnazjum. Garczegorze nie mo e si  pochwali  poniewa  nie mia o nigdy
gimnazjum. Osi gni ciami mo e pochwali  si  szko a podstawowa, mia a na pewno
wi ksze osi gni cia ni  gimnazjum w ebieniu. Pan Syldatk sam chodzi  do szko y w
Garczegorzu i wie jacy uczniowie wyszli z tej szko y. Je eli radni dadz  im szans
utworzy  gimnazjum, to zdaniem pana Syldatk wi cej osi gn  ni  gimnazjum w

ebieniu.

Nast pnie g os zabra a Dyrektor Szko y Podstawowej w Taw cinie – Miros awa
Babul. Powiedzia a, e wszyscy mówi  tutaj o dobru dziecka. Chcia a zwróci  uwag
na to, e dobro dziecka za eniem reformy w 1998 roku to by y ma e szko y.
Obecnie po utworzeniu gimnazjum w Le nicach, Redkowicach, a teraz po propozycji
utworzenia gimnazjum w Garczegorzu powodujemy, e wracamy do tego co by o
przedtem, czyli tworzymy szko y molochy, które cz  dzieci te najm odsze z

odzie , a od tego mieli my odchodzi . Zdanie pani Dyrektor jest takie, e
za enie i  b  dwa gimnazja na terenie gminy, dofinansowano te szko y,
dobierano kadr  pedagogiczn  i s  rezultaty. To wydzieranie sobie uczniów z
jednego gimnazjum i tworzenie nast pnego spowoduje, e dyrektorzy b  walczy
ze sob  o pozyskiwanie uczniów, a nie o wyniki.
Pani Dyrektor uwa a, a jest to równie  opinia rodziców, e gimnazjum w ebieniu
spe nia wszelkie warunki do prawid owego funkcjonowania.
Pani Dyrektor podkre li a równie , e przez osiem lat istnienia gimnazjum
wspó praca dyrektorów uk ada a si  bardzo dobrze, równie  wspó praca z rodzicami,
uczniami, nie by o adnych zastrze . A je eli Garczegorze jest dobr  szko , to
pozwólmy tym dzieciom dobrze si  uczy , ale w szkole podstawowej.   Pani Dyrektor
powiedzia a, e ju  przy tworzeniu gimnazjum w Redkowicach, na ka dym spotkaniu
z rodzicami pada o pytanie, czy nie tworzy si   w nast pnej szkole gimnazjum.
Wówczas pani Dyrektor zosta a upowa niona do przekazania informacji, e
Taw cino równie  b dzie stara o si , aby powsta o tam gimnazjum.

Przewodnicz ca Rady Rodziców Szko y w Garczegorzu  zapyta a, czym si
kierowano i jaki g ówny motyw by  utworzenia gimnazjum w Le nicach i
Redkowicach.



Wójt powiedzia , e je eli chodzi o gimnazjum w Le nicach by  to jego pomys . Dzieci
z tamtego rejonu chodzi y do L borka, nie czu y si  w tej szkole najlepiej.  Chodzi o
te  o to, aby subwencja zosta a u nas. Je eli nie by o by gimnazjum w Le nicach, to
koszty utrzymanie szko y podstawowej praktycznie b  takie same. Po utworzeniu
gimnazjum odesz y te  koszty przewozu tych dzieci do L borka.
Je eli chodzi o Redkowice, Wójt powiedzia , e przed budow  sali gimnastycznej
nale o zastanowi  si , e dzisiaj na tak du ej powierzchni mia a by uczy  si  taka
garstka dzieci. By aby to najdro sza szko a. Za utworzeniem Gimnazjum w
Redkowicach przemawia y g ównie koszty zwi zane z utrzymaniem tak du ej szko y.
Ponadto Wójt powiedzia , e by o te  przyzwolenie Dyrektora Szko y w Nowej Wsi

borskiej.

So tys Wies awa Syldatk powiedzia a, e jest szcz liwa, i  powsta o gimnazjum w
Redkowicach.  Jest równie  za tym, aby gimnazja powstawa y równie  w innych
szko ach,  poniewa  nauczyciele znaj  bardzo dobrze dzieci i rodowisko. Osobi cie
pani so tys ma z e do wiadczenie z pobytu jej dzieci w gimnazjum w Nowej Wsi

borskiej, i b dzie zawsze za tym, eby powstawa y ma e gimnazja, bo dzieci tam
maj  bardzo dobr  opiek .

So tys Zofia Gie yn, jednocze nie cz onek rady rodziców w Szkole w Garczegorzu
zaapelowa a, aby utworzy  gimnazjum w Garczegorzu. Uzasadnia to tym, e
wszystkie dzieci znaj  si , przebywaj  ze sob  wiele godzin, s  bli ej domu.
Natomiast w ebieniu dzieci te musza wi cej czasu sp dzi  w oczekiwaniu na dojazd
do domu i to te  przemawia za dobrem dziecka.

So tys Leszek Wo osiuk popiera utworzenie Gimnazjum w Garczegorzu, poniewa
odchodzimy od molochów, które tworzono wcze niej, aby zmniejszy  koszty. Kiedy
tworzono gimnazja, brano pod uwag  liczb  dzieci. Wtedy by y takie przepisy i

ównym warunkiem by o, e musi by  sala gimnastyczna. Wówczas rada gminy
podj a decyzj  o budowie sali gimnastycznej, ale w tym czasie podj to równie
decyzj , e szko a w Garczegorzu b dzie szko  rezerwow  w przypadku tworzenia
jeszcze jednego gimnazjum. Dlatego so tys popiera wniosek o utworzeniu gimnazjum
w Garczegorzu, a kadra nauczycielska dopilnuje dzieci i nie b dzie niekorzystnych
zjawisk patologicznych. Tak jak powiedzia a Dyrektor z Garczegorza,  dobro dziecka
jest spraw  nadrz dn .

Pan Andrzej Syldatk odniós  si  do wypowiedzi dyrektora z ebienia. Powiedzia , e
wywnioskowa  z wypowiedzi dyrektora, e chodzi mu o pieni dze, a nie o dzieci.

So tys Artur Falkowski powiedzia , e równie  So ectwo Obliwice popiera wniosek  w
sprawie utworzenia Gimnazjum w Garczegorzu.

Nast pnie g os zabra  Dyrektor Krzysztof Wojtysiak, który wyja ni , e je eli mówi  o
osi gni ciach, to nie dlatego eby zanegowa  szko  w Garczegorzu, bo dyrektor
wie, e maj  sukcesy i to od wielu lat.  Chodzi o o kontynuacj , aby tego nie
zaniecha .

Przewodnicz ca rady rodziców – chcia a przeprosi  za niektóre uwagi w kierunku
pana Wojtysiaka, bo nie o to tu chodzi. Za utworzeniem gimnazjum przemawia



ównie o dobro dziecka. Dzieci s  z jednym wychowawc  od klasy I do klasy III,
nast pnie w klasie IV zmieniaj  wychowawc , do którego musi si  znowu
przyzwyczai ,  i przychodzi klasa VI,  i znów zmiana szko y i nauczycieli,  i znowu
musi min  troch  czasu zanim dziecko si  przyzwyczai. Ponadto pani Mrzyg ód
powiedzia a, e dziecko w wieku 16 lat idzie w wiat odwa nie, natomiast w wieku 13
lat na pewno trudniej  przychodzi zmiana otoczenia, rodowiska, nauczycieli.

So tys Agnieszka Makurat powiedzia a, e nie chcia aby nikogo urazi , nie ma
zastrze  do szko y w Garczegorzu. Jedyna rzecz która zbulwersowa a pani
So tys, to kiedy dzieci z Kr py przesz y do szko y w Garczegorzu i mia y chodzi  z
dzie mi z terenów popegeerowskich, to pani nauczycielka zabra a jedno z tych dzieci
to klasy z  dzie mi z  Garczegorza, bo w tamtej klasie „mog oby si  zmarnowa ”.
Wnuk pani So tys chodzi do szko y w ebieniu, jest z tej szko y bardzo zadowolony,
nauczyciele maj  zawsze  czas dla dziecka. Równie  pozosta e dzieci z Kr py s  z
tej szko y zadowolone.

So tys El bieta Religia powiedzia a, e jest przez 8 lat so tysem i nie s ysza a eby
jakie  z e s owo pad o na szko  w ebieniu.  Pan Dyrektor bardzo dba o swoich
uczniów.  W gminie Wicko jest jedno gimnazjum, równie  w gminie Cewice jest jedno
gimnazjum, a w naszej gminie s  ju  cztery. A tyle mówi o si  o oszcz dno ciach.

So tys Leszek Wrzesie  powiedzia , e droga ich dzieci do gimnazjum w ebieniu
prowadzi przez Garczegorze. I  to miedzy innymi przemawia za tym, aby powsta o
tam gimnazjum. Zrobi  wszystko, aby tak si  sta o.

So tys Aleksandra Laskowska powiedzia a, e ciesz  si e dzieci w Chocielewka
chodz  do szko y w Redkowicach. Jest to bardzo dobra szko a, bardzo dobrzy
nauczyciele. Odnios a si  do wypowiedzi, e nie powinno si czy  dzieci ma ych, z
dzie mi starszymi. Zdaniem pani So tys nie jest to prawda, ma e dziecko uczy si  od
starszych dzieci jak sobie radzi  w yciu, jest za utworzeniem gimnazjum w
Garczegorzu.

Nast pnie g os zabra a pani Irena Rynkiewicz. Jej zdaniem gimnazjum w ebieniu
jest bardzo dobre. Jest tam dobra wspó praca rodziców i nauczycieli. Zdaniem pani
Rynkiewicz szko a ta jest szko  bezpieczn .

 Dyrektor Zespo u Szkó  w Le nicach – Jaros aw Greszta powiedzia , e z uwag
wi kszo ci rodziców i grona pedagogicznego szko y w Garczegorzu, nikt nie zarzuca

ej pracy szkole w ebieniu. Wyniki przemawiaj  same za siebie, bo stopie  uczniów
którzy dostali si  do szkó rednich, jak i wyniki w olimpiadach mówi  za siebie.
Dyrektor zada  proste pytanie, po co psu  co  co dobrze dzia a.

Dyrektor Zespo u Szkó  w Garczegorzu – Ewa G barowska chcia a odnie  si  do
uwag pozytywnych dotycz cych tworzenia gimnazjum w Garczegorzu i tych mniej
przychylnych. Ka de zdanie wypowiedziane w tej sprawie bardzo szanuje. Chcia a
tylko powiedzie , bo kilka razy pad o takie stwierdzenie, e chc  likwidacji gimnazjum
w ebieniu. Absolutnie nie chc  likwidacji gimnazjum w ebieniu, chc  utworzy
swoje gimnazjum.



Pani Dyrektor powiedzia a, e szko a w Garczegorzu powoli stanie si  szko  jedno
oddzia ow . Szko a posiada bardzo dobra kadr  nauczycielsk . Pani Dyrektor
powiedzia a to ju  wcze niej, ale jeszcze raz powtórzy, e nigdy ani ona , ani grono
nauczycielskie, ani aden rodzic przez tyle lat istnienia gimnazjum w ebieniu, nie
powiedzia  nigdy z ego s owa na to gimnazjum. W gimnazjum tym dyscyplina, opieka
i dydaktyka s  na bardzo dobrym poziomie. Nie umniejsza adnym warto ciom tej
szko y, tylko przede wszystkim rodzice twierdz ,  e skoro teraz b dziemy mieli
warunki lokalowe, skoro teraz b dzie w szkole w ogóle mniej dzieci, dlaczego nie
utworzy  gimnazjum.
Pani Dyrektor podkre li a równie , e nauczyciele z Garczegorza równie  sporo
czasu po wi caj  dzieciom i robi  to za darmo. Szko a w Garczegorzu ma równie
znacz ce osi gni cia w konkursach przedmiotowych, sportowych. Szko a bardzo
dba o bezpiecze stwo dzieci. Dzieci które bardzo dobrze uczy y si  w Garczegorzu,
osi gaj  równie  bardzo dobre wyniki w ebieniu. Tam w nie robi  te dobre
miejsca, czy w sporcie, czy w nauce.
Nast pnie pani Dyrektor przedstawi a wyniki sprawdzianów klas szóstych z lat 2002-
2006.
Gdyby rodzice wiedzieli, e jest to marna szko a, z kiepsk  dyscyplin , e
nauczyciele nie ucz , to oni by tego wniosku wspólnie z pani  Dyrektor nie napisali.
A pani Dyrektor nie mia a za sob  rodziców którzy od jakiego  czasu proponowali,
aby stara  si  o utworzenie gimnazjum.

Pan Adam Konkel zwróci  si  z zapytaniem do Dyrektora – Krzysztofa Wojtysiaka,
dlaczego si  boi. e w Garczegorzu powstanie gimnazjum,  skoro gimnazjum w

ebieniu jest tak dobr  szko , przychodz  do niego uczniowie równie  z gminy
Wicko.

Radny Marian Syldatk zwróci  si  do Wójta, aby wypowiedzia  si  w sprawie
utworzenia gimnazjum w Garczegorzu.

Wójt powiedzia , e decyzj  w tej sprawie podejmie rada gminy. Podkre li , e jest
Wójtem 37 miejscowo ci i z uwagi na to,  e mieszka w Garczegorzu nie b dzie
przedstawia  swojego zdania w tej sprawie.

Nast pnie g os w tej sprawie zabra a radna Bo ena Gasperowicz. Powiedzia a, e
jest  radn  z  o mioletnim sta em z terenu miejscowo ci ebie  i L dziechowo. W
tym czasie bardzo cz sto przysz o jej znajdowa  si  w takim stanie emocjonalnym
jak dzi . Wszelka odpowiedzialno  spoczywa na radnych. Radna podkre li a, e
Wójt od pocz tku zachowa  si  tak, jak powinien si  zachowa , niczego nie
sugerowa . Jest Wójtowi za to bardzo wdzi czna, szczególnie,  e chodzi tu w nie
o Garczegorze. Bardzo dobrze, e Wójt tak zrobi , bo niczemu by to nie s o.
Je eli chodzi o spotkanie w Garczegorzu, radna bardzo szczegó owo analizowa a
informacje i argumenty pani Dyrektor przemawiaj ce za utworzeniem gimnazjum w
Garczegorzu. Zdaniem radnej , je eli chodzi o warunki lokalowe nie bardzo s  one
porównywalne w obu szko ach. W kwestii bezpiecze stwa dzieci w gimnazjum w

ebieniu, radna zapyta a pani  Dyrektor, czy dosz o do zaniedbania obowi zków
dyrektora, opiekunów czy nauczycieli, czy te dzieci pozbawiono nale ytej opieki w
czasie zaj  szkolnych i po ich zako czeniu. Pad a odpowiedz jednoznaczna, e nie
by o takich sytuacji. Radna o wynikach nie b dzie mówi a, bo to nie jej os dza . Wie
jednak, e zespo y nauczycielskie ci ko na to pracuj .



Je eli chodzi o koszty, to nie jest tak, e co  si  tworzy i odbywa si  to bezkosztowo.
Jako przyk ad, w 2003 roku Le nice 600.000 z ,  rok 2007 - 1.050.000 z . , natomiast
je eli chodzi o gimnazjum w Redkowicach, tu ju  zacz y pojawia  si  liczby które
mówi y, e gmina co roku coraz wi cej dok ada do szkó . W 2003 roku gmina z
bud etu dok ada a 312.000 z , w roku 2007 – 4.500.000 z .
Kiedy podejmowano decyzje o likwidacji ma ych szkó , radna by a przeciwna, bo
my la a wtedy o dobru dziecka. W tej chwili,  je eli mówimy o dobru dziecka, radna
nie jest to ko ca przekonana, czy to dobro dziecka do ko ca przy wieca temu
pomys owi. Porównuj c, sytuacja si  nie zmieni, radna nie jest przekonana o
argumencie – dobro dziecka.
Radna powiedzia a równie , e utworzenie gimnazjum w Redkowicach
spowodowa o, e dla nauczycieli z Nowej Wsi L borskiej nie ma godzin.
Twórzmy lepiej szko y rednie, udoskonalajmy szko y, róbmy klasy j zykowe, klasy
sportowe. Bo czy jest sens burzenia czego , tak jak powiedzia  Dyrektor z Le nic, co
dobrze funkcjonuje. Nie jest to aden podtekst przeciwko jakiej  szkole, czy za jak
szko , radna mówi szczerze to co my li.
Radna powiedzia a, e chwilami czu a si  dzisiaj, jak na wiecu, nie s  liczn  grup

ebienia, ale nauczyciele z ebienia powiedzieli, e ich miejsce jest w szkole, na
lekcjach, a nie w gminie. Na zako czenie wypowiedzi radna powiedzia a, e szko a w

ebieniu ma tytu  „szko y z klas ” i szko a z klas  si  obroni.

Radny Tomasz Bikowski powiedzia , e ma zaszczyt jako radny reprezentowa
Kr  Kaszubsk .  Sprawa ta jest dla radnego trudn , b dzie mu ci ko dzisiaj
podj  decyzj .  Rozmawia  z rodzicami dzieci które chodz  do szko y w
Garczegorzu, rozmawia  równie  z rodzicami dzieci które chodz  do szko y w

ebieniu, i nie wszyscy rodzice s  za tym, eby ich dzieci chodzi y do gimnazjum w
Garczegorzu. Dlatego w nie ma szczególny dylemat, czy g osowa  za, czy przeciw
utworzeniu gimnazjum.
Je eli chodzi o budow  sali gimnastycznej w Redkowicach, akurat wtedy pan
Bikowski pe ni  funkcje radnego w kadencji 1998-2002  i by  równie  cz onkiem
zarz du.  W nie wtedy podejmowano decyzj  o rozbudowie tej szko y, tworzono
sie  szkó  w gminie. Radny te  prze ywa  likwidacje ma ych szkó . Kiedy podj to
decyzje o budowie sali gimnastycznej, wietlicy, sto ówki w Redkowicach, to
mówiono wówczas, e zabieramy dzieci do Nowej Wsi z tego powodu, e s  lepsze
warunki lokalowe, poprawiamy gimnazjalistom ofert  edukacyjn , natomiast tam
budujemy sal  z zapleczem z tego powodu,  aby tym dzieciom które pozostaj  w
szkole podstawowej poprawi  warunki do nauki. Je eli chodzi o powierzchni  tej
szko y by y takie za enia, aby z pomieszcze  starego budynku wyj , eby
zostawi  tylko te pomieszczenia która znajduj  si  na parterze plus sala
gimnastyczna ze sto ówk . Dlatego powierzchnia w tej szkole mia a si  zmniejszy .
Radny odniós  si  równie  do wypowiedzi pana Leszka Wo osiuka, który powiedzia ,
jakoby szko a w Garczegorzu mia a by  rezerwowym gimnazjum, o czym  takim nie
by o mowy. Odsy a do strategii rozwoju gminy.
Radny chcia by si  równie  zwróci  do pani Dyrektor z Garczegorza. Mówili my o
dokumentach, które przedstawiaj  koszty. Rzeczywi cie koszty te zmniejszy y si  o
ponad 100 tys. z  , natomiast jeden i drugi projekt zak ada 4 lata.  nie tak e jeden
zak ada 3 , a drugi 4 lata. Oba mówi  o latach 2007-2011.
Kiedy tworzono sie  gimnazjów i szkó  podstawowych i kiedy wówczas dzieci z
Garczegorza mia y przej  do gimnazjum w ebieniu, to mówiono wówczas, e

dzie to z korzy ci  dla tych dzieci które pozostan  w tej szkole poniewa  poprawi



si  warunki lokalowe, b dzie lu niej i wyjdzie si  z nauczania zmianowego. Na
pewno du e zmiany zasz y w szkole w Garczegorzu,
Zdaniem radnego powinni my si  skupi  mo e nie nad tworzeniem nowych
gimnazjów, ale wzbogaceniem oferty edukacyjnej dla naszych dzieci, aby wyrówna
szanse m odzie y miejskiej  i m odzie y wiejskiej w szko ach ponadgimnazjach.
Zdaniem radnego jest to w ciwszy kierunek, ni  tworzenie nowych gimnazjów.

Radny Marian Syldatk  powiedzia , e patrz c na zestawienie kosztów, porównuj c
gimnazjum w Le nicach, Redkowicach i gdyby powsta o gimnazjum w Garczegorzu,
koszty w Garczegorzu wzros y najmniej. Na spotkaniach, na których omawiano
spraw  utworzenia gimnazjum w Garczegorzu, ci gle mówiono o kosztach. Dzisiaj
kiedy te koszty obni y si , ju  tak du o nie mówi si  o finansach, a o innych
argumentach.
Radny wyst pi  z wnioskiem , aby og osi  przerw  i spraw  te przedyskutowa .

O godzinie 15.00 przewodnicz cy rady og osi  przerw .
Obrady wznowiono o godz. 15.15 i powrócono do sprawy rozpatrzenia wniosku w
sprawie utworzenia gimnazjum w Garczegorzu.

Jako pierwszy po przerwie g os zabra  Dyrektor Zespo u Szkól w Nowej Wsi
borskiej – Zbigniew Bednarczyk. Powiedzia , e w roku 2000 ówczesny zarz d

wyst pi  z propozycj , aby zlikwidowa  szko  w Redkowicach i Taw cinie oraz
przedszkola, miedzy innymi w Garczegorzu. Rzeczywi cie by o tak, e obecny Wójt,
a ówczesny radny rozmawia  z panem Bednarczykiem, aby to przedszkole ratowa .
Faktem równie  jest, e szko a w Garczegorzu by a przewidziana jako zapasowa dla

ebienia, takie plany by y. To s  fakty.

So tys Leszek Wrzesie  powiedzia , e g osowanie powinno by  jednog ne z tego
wzgl du, e pieni dze o które walczymy dla Garczegorze zostaj  w jednej gminie.
Uwa a, e liczy si  tu dobro dzieci, a dzieci z Kr py je eli chc  mog  przecie  pój
do ebienia.

Radny Jan Muttke powiedzia , e to jak radni b  g osowa ,  jest ka dego
indywidualn  spraw . Radni byli szkole w Garczegorzu i w szkole w ebieniu i ka dy
wyrobi  sobie opini  w tej sprawie. Radny proponuje, je eli wszyscy si
wypowiedzieli, aby przyst pi  do g osowania. A aden so tys niech nie decyduje w
jaki sposób radni maj  g osowa .
Radny Piotr Jurczy ski powiedzia , e  mówi si  tyle o bezpiecze stwie dzieci, mówi
si , e szko a w ebieniu jest bezpieczna. Chcia  powiedzie , e równie  w tej szkole
zdarzy  si  incydent . Poszkodowanym by  ucze  który przeszed  ze szko y w
Garczegorzu do szko y w ebieniu, ch opiec spokojny , który bardzo prze  to
zdarzenie. Radny my li, e nic takiego nie zdarzy oby si  w szkole w Garczegorzu.

Wójt powiedzia , e o tym incydencie wie, sprawa zosta a wyja niona.

Dyrektor Zespo u Szkó  w Redkowicach – Mariola agoda Ellwart powiedzia a, e
temat ten jest jej bardzo bliski i  gdy s ucha wypowiedzi radnych, so tysów, rodziców,
nauczycieli to prze ywa jakby na nowo sytuacj  która dotyczy a szko y w
Redkowicach. Chcia aby tylko powiedzie  o jednej wa nej rzeczy, dzisiaj tak wiele
mówi si  w mediach, tak wiele si  pisze w prasie na temat bezpiecze stwa, na temat



sytuacji patowych z którymi mamy do czynienia w ró nego rodzaju szko ach. Mówi
si  nawet, e gdyby by y rodki finansowe, to by  mo e odwrócono by ten ca y
proces zwi zany z reform  tworzenia gimnazjów. Bo tak si  sta o, e najtrudniejsza

odzie  zosta a skomasowana w jednym obiekcie. Je eli rozmawia si  z
nauczycielami ze szkó rednich, to nauczyciele ci mówi , e praca z m odzie  która
przychodzi a w starym systemie by a zupe nie inna, by y zupe nie inne osi gni cia ni
teraz w tym nowym systemie po utworzeniu gimnazjum. Doda a, i  mo na wiele
powiedzie  o gimnazjum w Redkowicach, mo na mie  ró ny punkt widzenia, ale
kwestia bezpiecze stwa, poczucia tego bezpiecze stwa stoi na bardzo wysokim
poziomie, poniewa  grono pedagogiczne  jest w stanie  obj  uczniów pe na
kontrol .

Radna Bo ena Gasperowicz z a wniosek o zamkni cie dyskusji.

O zabranie g osu poprosi  jeszcze pan Andrzej Syldatk. Powiedzia , e z wylicze
wynika, e na gimnazjum w Garczegorzu potrzebna jest na cztery lata kwota 240.000

. Niech radni si  przyjrz , ile Garczegorze dosta o od gminy w ci gu ostatnich
trzech lat. Sami mieszka cy wi cej zrobili dla tej miejscowo ci. Samo boisko które
gmina kupi a dla Garczegorza za 4.000 z . mieszka ców kosztowa o ju  na dzie
dzisiejszy 50.000 z , a radni zastanawiaj  si  nad mieszn  dla gminy kwota 240.000

.

Wniosek radnej Bo eny Gasperowicz zosta  przyj ty jednog nie.

Radny Marian Syldatk powiedzia , e radni otrzymali dopiero dzisiaj wyliczenia, które
 bardzo istotne i nale oby si  z nimi dobrze zapozna  , w zwi zku z powy szym

wnioskuje, aby w sprawie utworzenia gimnazjum nie g osowa  na dzisiejszej sesji,
jeszcze raz spraw  omówi  na komisjach i wówczas zag osowa .

Nast pnie przewodnicz cy zwróci  si  do przewodnicz cego komisji spo eczno-
socjalnej,  czy jest stanowisko komisji w tej sprawie.

Przewodnicz cy komisji – Rafa  Gajewski powiedzia , e po przeanalizowaniu
materia ów które otrzyma a komisja wcze niej, oraz po wizycie w szkole w
Garczegorzu i ebieniu, stanowisko komisji by o negatywne.
Teraz otrzymali my nowe materia y i zdaniem przewodnicz cego komisja mog a by
jeszcze raz wróci  do sprawy.

Radny Jan Muttke proponuje przeg osowa  wniosek. Zmianie uleg a tylko kwestia
finansowa, pozosta e sprawy si  nie zmieni y.

Radny Tomasz Bikowski powiedzia , e pracuj c w komisji nad tym wnioskiem, by a
mowa o terminach które nas goni , czy nie zaniedbamy terminów je eli sprawa wróci
znowu na komisj .

Wójt powiedzia , e dyrektorzy szkól musz  z  projekty organizacyjne do ko ca
kwietnia. Wójt ma miesi c czasu na zatwierdzenie projektów. Termin do ko ca lutego
obowi zuje przy likwidacji szkó .



Radca prawny – Wojciech Namiotko powiedzia , e dyskusja w komisji nie b dzie na
pewno d ugo trwa a, czas do ko ca lutego jest zastrze ony tylko do likwidacji szkó , a
gimnazjum w Redkowicach by o tworzone w maju.

Radny Tomasz Bikowski powiedzia , e czuje si  tu troch  niezr cznie, jakby
zmanipulowany,  poniewa  na pracach komisji mówiono radnym, e termin jest
bardzo krótki, e mamy czas do 28 lutego br. Nie ma czasu na prac  w komisji,
szybko pracujemy i podejmujemy  decyzj . W tej chwili radny s yszy, e w ciwie w
niesko czono  mo na przesuwa  podj cie decyzji.

Radna Bo ena Gasperowicz potwierdza, e jako przewodnicz ca komisji bud etowej
zapyta a, dlaczego rada ma czas na podj cie decyzji do ko ca lutego. Kierowa o ni
przy zadaniu takiego pytania , rzetelno  w ocenie. Takiej sprawy nie mo na
rozpatrywa  powierzchownie.
Dlatego te  radna ma wniosek, eby zag osowa , kto dzisiaj chce podj  stanowisko
w kwestii g osowania nad utworzeniem gimnazjum w Garczegorzu.

Przewodnicz cy rady gminy – Zdzis aw Korda powiedzia , e otrzyma  tak
informacj , e do ko ca lutego rada musi si  okre li . Przewodnicz cy zwo  w tej
sprawie na dzisiaj  nadzwyczajn  sesj . My li jednak, e dzisiejsze spotkanie nie jest
straconym czasem, bo du o argumentów pad o za i przeciw i bardzo dzi kuje
wszystkim za tak konstruktywn  dyskusj .
Przewodnicz cy zapyta  do kiedy rada musi zaj c stanowisko w tej sprawie.

Wójt powiedzia , e projekty organizacyjne dyrektorzy sk adaj  do ko ca kwietnia.
Je eli zapad a by decyzja o utworzeniu gimnazjum, musi zaopiniowa  do Kuratorium

wiaty, a ma na to czas 30 dni.
Doda  równie , e  by  radnym 12 lat i uwa a, e s owo manipulacja które u  radny
Tomasz Bikowski jest zbyt mocne. Wójt nigdy nie odwa by si  takiego s owa u .

Radny Tomasz Bikowski powiedzia , e je eli Wójta urazi , to przeprasza, bo nie mia
takich intencji. Radny mówi  tylko o swoich odczuciach i gdyby takie wyja nienie jak
dzisiaj Wójt z  na komisjach , radny nie mia by adnych uwag.

Przewodnicz cy rady powiedzia , e zg oszono dwa wnioski które nale y
przeg osowa .
Przewodnicz cy rady jako pierwszy podda  g osowaniu wniosek , aby podj cie
decyzji od  i spraw  jeszcze raz przedyskutowa  na komisji.
Za wnioskiem tym g osowa o 5 radnych, 8 radnych g osowa o przeciwko i 2 radnych
wstrzyma o si  od g osu.
W zwi zku z powy szym wniosek nie zosta  przyj ty i przyst piono do g osowania
wniosku w sprawie utworzenia Gimnazjum w Garczegorzu.
Za utworzeniem Gimnazjum w Garczegorzu g osowa o 3 radnych, przeciwko

osowa o 10 radnych i 2 radnych wstrzyma o si  od g osu.

W zwi zku z powy szym wniosek w sprawie utworzenia Gimnazjum w
Garczegorzu zosta  odrzucony.



Dyrektor Zespo u Szkól w Garczegorzu podzi kowa a radnym, e w ogóle chcieli
zaj c si  t  spraw .  Powiedzia a równie , e wniosek ten na pewno wróci przed
tworzeniem bud etu na nast pny rok.
Chcia a wyja ni , e ta grupka nauczycieli, która by a tu na sesji, nie by a zwolniona z
lekcji, nauczyciele ci byli ju  po zaj ciach.

Ad. 2

Przewodnicz cy rady gminy – Zdzis aw Korda przedstawi  radnym projekt uchwa y w
sprawie uchylenia Uchwa y Nr VII/36/90 Rady Gminy w Nowej Wsi L borskiej z dnia
28 wrze nia 1990 roku w sprawie powo ania Kierownika Urz du Stanu Cywilnego.

Wójt wyja ni , e obecny Kierownik USC – pani Irena Nagórska odchodzi na
emerytur  i dlatego tez konieczne jest odwo anie jej z tej funkcji i powo anie nowego
kierownika.
Ju  dzisiaj za wieloletnia, bardzo dobr   prac  Wójt podzi kowa  pani Nagórskiej.

Rada Gminy po zapoznaniu si  z projektem uchwa y, wyja nieniami Wójta Gminy, po
dyskusji w obecno ci 15 radnych, przy 14 g osach „za” i 1 g osie „wstrzymuj cym”
podj a Uchwa  Nr VI/34/07 w sprawie uchylenia Uchwa y Nr VII/36/90 Rady
Gminy w Nowej Wsi L borskiej z dnia 28 wrze nia 1990 roku w sprawie
powo ania Kierownika Urz du Stanu Cywilnego – która stanowi za cznik nr 5 do
niniejszego protoko u.

Na r ce pani Ireny Nagórskiej podzi kowanie w imieniu rady za wieloletnia prac  na
rzecz gminy z  przewodnicz cy rady – Zdzis aw Korda.
Natomiast podzi kowania w imieniu so tysów z a – pani Aleksandra Laskowska.

Ad. 3

Przewodnicz cy rady gminy – Zdzis aw Korda przedstawi  radnym projekt uchwa y w
sprawie powo ania Kierownika Urz du Stanu Cywilnego.

Wójt powiedzia , e stanowisko Kierownika USC zaproponowa   panu Jerzemu
Dykty skiemu, którego darzy zaufaniem. Jest on wieloletnim mieszka cem Nowej
Wsi L borskie, by  radnym i cz onkiem zarz du.

Rada Gminy po zapoznaniu si  z projektem uchwa y, wyja nieniami Wójta Gminy, po
dyskusji, w obecno ci 15 radnych, przy 15 g osach „za” podj a Uchwa  Nr VI/35/07
w sprawie powo ania Kierownika Urz du Stanu Cywilnego – która stanowi
za cznik nr 6 do niniejszego protoko u.

Ad. 3

Przewodnicz cy rady gminy – Zdzis aw Korda przedstawi  radnym projekt uchwa y w
sprawie zmiany uchwa y nr VI/44/2003 Rady Gminy Nowa Wie  L borska z dnia 29
kwietnia 2003 roku w sprawie przeprowadzenia konsultacji.

Wójt wyja ni , e uchwa a ta jest niezb dna przy sprawach zwi zanych z
uporz dkowaniem nazw miejscowo ci.



Rada Gminy po zapoznaniu si  z projektem uchwa y, wyja nieniami Wójta Gminy, po
dyskusji w obecno ci 15 radnych, przy 15 g osach „za” podj a Uchwa  Nr VI/36/07
w sprawie zmiany uchwa y nr VI/44/2003 Rady Gminy Nowa Wie  L borska z
dnia 29 kwietnia 2003 roku w sprawie przeprowadzenia konsultacji - która
stanowi za cznik nr 7 do niniejszego protoko u.

Po podj ciu uchwa  przyst piono do realizacji nast pnego punktu porz dku obrad
wnioski i zapytania, sprawy bie ce.

So tys Leszek Wrzesie  powiedzia , e na poprzedniej sesji sk ada  wniosek o
podwy  diety dla so tysów, min y dwa tygodnie i jako  nie ma tej uchwa y.

Przewodnicz cy wyja ni , e pracownicy przygotowuj  stosowne materia y, a dzisiaj
ta sesja ma charakter nadzwyczajny. Materia y te zostan  przekazane na komisje i
wówczas b dzie to rozstrzygni te. O terminie rozstrzygni cia tej sprawy trudno
przewodnicz cemu powiedzie .

So tys Anna Bieganowska powiedzia a, e kiedy zosta a so tysem liczy a na wsparcie
Wójta, jednak e takiego wsparcia nie otrzyma a. Organizuj c ró nego rodzaju
imprezy musia a liczy  na siebie i mieszka ców so ectwa.
Liczy a równie  na to, e w tym czasie rozpocznie si  budowa nowej wietlicy,
jednak e do tej pory nic si  nie dzieje.

So tys Agnieszka Makurat powiedzia a, e w nowych wyborach nie b dzie
kandydowa a na so tysa. Dlatego tez chcia a podzi kowa  za bardzo dobra
wspó prac  Wójtowi, pracownikom urz du oraz radnym.
Przedstawi a osi gni cia i sukcesy Kr py Kaszubskiej z ostatnich lat.

Nast pnie g os zabra  pan Bogus aw Wrzesie  – mieszkaniec miejscowo ci Mosty.
Pan Wrzesie  cieszy si  , e w  wielu miejscowo ciach na terenie gminy funkcjonuj
wietlice. Jednak e Mosty takiego szcz cia nie maj , nie posiadaj wietlicy.

Jedyna wietlica która jest w Mostach, jest aktualnie wydzier awiona. Kiedy wyst pi
o przej cie tej wietlicy, spotka  si  z odmow . W Mostach powsta o Ko o Gospody
Wiejskich, jednak e nie maj  gdzie si  spotyka .
Powiedzia , e Mosty s  du  miejscowo ci , a zwi zku z tym jest du o podatników i
do gminy wp ywa du o podatków.  Jednak  ten kto du o p aci, te  by co  w zamian
oczekiwa , chocia by wietlice, czy przedszkole.

Wójt potwierdzi , e Mosty s  du  miejscowo ci . Jednak e o miejscowo ci tej nie
zapomina si . W ostatnim czasie zosta y tam zrobione drogi.

Radny Jerzy Downar-Zapolski wyst pi  z wnioskiem o wycink  odrostów drzew przy
drodze Chocielewko- elazkowo i Chocielewko-Chocielewko Dolne,  o ustawienie
przy wje dzie do miejscowo ci Chocielewko tablicy „obszar zabudowany” oraz
ustawienie tablic informacyjnych przy drodze Pogorzelice –Chocielewko.

So tys Agnieszka Makurat wyst pi a z wnioskiem o napraw  zadaszenia przystanku
autobusowego w Kr pie Kaszubskiej oraz o za enie dwóch lamp w miejscowo ci
Kr pa Kaszubska, obok zabudowa  pa stwa Miazek i Jacyniak.






